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Nr 164

Kungl. Maj.ts proposition till riksdagen med förslag till lag om 
antalet statsdepartement och statsråd utan departe
ment; given Stockholms slott den 31 oktober 1968.

Kungl. Maj: t vill härmed, under åberopande av bilagda utdrag av stats
rådsprotokollet över justitieärenden för denna dag, föreslå riksdagen att an
taga härvid fogade förslag till lag om antalet statsdepartement och statsråd 
utan departement.

Under Hans Maj :ts
Min allernådigste Konungs och Herres frånvaro:

BERTIL
Herman Iiling

Propositionens huvudsakliga innehåll

1 propositionen föreslås att antalet statsdepartement ökas från elva till 
tolv.

1 Bihang till riksdagens protokoll 1968. 1 samt. Nr 164
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Förslag
till

Lag
om antalet statsdepartement och statsråd utan departement

Härigenom förordnas, att antalet statsdepartement skall vara tolv samt att 
statsråd utan departement skall finnas till det antal, lägst tre och högst sju, 
som Konungen bestämmer.

Denna lag träder i kraft den 1 januari 1969, då lagen den 24 februari 1967 
(nr 46) om antalet statsdepartement och statsråd utan departement skall 
upphöra att gälla.
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Utdrag av protokollet över justitieärenden, hållet inför Hans 
Kungl. Höghet Regenten, Hertigen av Halland, i stats
rådet på Stockholms slott den 31 oktober 1968.

N ärvarande:

Statsministern Erlander, ministern för utrikes ärendena Nilsson, statsråden
Sträng, Andersson, Lange, Kling, Johansson, Holmqvist, Aspling,
Palme, Sven-Erig Nilsson, Lundkvist, Gustafsson, Geijer, Myrdal,
Odhnoff, Wickman, Moberg.

Chefen för justitiedepartementet, statsrådet Kling, anmäler efter gemen
sam beredning med statsrådets övriga ledamöter fråga om ökat antal stats- 
departement och anför.

Gällande bestämmelser

Enligt 5 § regeringsformen skall för särskilda grenar av rikets styrelse 
finnas statsdepartement till det antal som bestäms genom en av Kungl. Maj :t 
och riksdagen gemensamt stiftad lag. För varje departement utser Kungl. 
Maj :t en av statsrådets ledamöter till chef. Enligt 6 § regeringsformen skall 
statsrådet bestå av cheferna för departementen samt statsråd utan departe
ment till det antal, lägst tre, som föreskrivs i en av Kungl. Maj :t och riksda
gen gemensamt stiftad lag. Enligt lagen den 24 februari 1967 (nr 46) om an
talet statsdepartement och statsråd utan departement skall antalet statsde
partement vara elva och statsråd utan departement finnas till det antal, lägst 
tre och högst sju, som Kungl. Maj :t bestämmer.

Departementschefen

I prop. 1967: 21 begärdes medel för vissa statsdepartement för budgetåret 
1967/68 mot bakgrunden av en i propositionen redovisad plan för ändrad 
ärendefördelning mellan dessa departement. Ärenden rörande industri, stats
ägda bolag, teknisk forskning och energiförsörjning fördes därvid över till 
finansdepartementet. Vidare fördes till detta departement nya grupper av 
ärenden som gäller näringspolitik och därmed sammanhängande forsknings
politik.

För dessa uppgifter samt för vissa ärenden rörande internationellt eko
nomiskt samarbete och finansiellt bistånd till främmande länders utveck
ling inrättades fyra s. k. ekonomienheter inom finansdepartementet den 1 
mars 1967. Ett konsultativt statsråd förordnades enligt 5 § regeringsformen 
att föredra berörda ärenden i chefens för finansdepartementet ställe.



Ekonomienheterna har verkat i halvtannat år. Behovet av och önskemålen 
om en ytterligare aktivering av näringspolitiken aktualiserar nu en förstärk
ning av det centrala instrument, som enheterna utgör i hithörande frågor. 
Med hänsyn till bl. a. omfattningen av dessa frågor framstår det som ända
målsenligt att för handläggningen av dem inrättas ett särskilt departement. 
I fråga om de närmare omständigheter, som utgör bakgrund till den föror
dade reformen, liksom den verksamhet som ekonomienheterna bedrivit får 
jag hänvisa till vad statsrådet Wickman denna dag anför vid anmälan av 
proposition om bestridande av kostnader för ett nyinrättat statsdeparte- 
ment.

Enligt 5 § regeringsformen tillkommer det Kungl. Maj :t att besluta om 
departementens benämningar och fördelningen av ärendena mellan departe
menten. Den nu föreslagna utökningen av antalet departement bör genom
föras den 1 januari 1969. Sedan riksdagen tagit ställning till förslaget torde 
jag för Kungl. Maj: t få anmäla frågan om ändring i stadgan den 17 maj 
1963 (nr 214, senast ändrad 1967: 747) angående statsdepartementen.

Det i 1967 års lag om antalet statsdepartement och statsråd utan depar
tement medgivna högsta antalet statsdepartement bör alltså nu ändras 
från elva till tolv. Ändringen bör åstadkommas genom att 1967 års lag er
sätts med en ny lag i samma ämne.

I enlighet med det anförda har inom justitiedepartementet upprättats för
slag till lag om antalet statsdepartement och statsråd utan departement.

Jag hemställer, att Kungl. Maj :t genom proposition föreslår riksdagen att 
antaga lagförslaget.
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Med bifall till vad föredraganden sålunda med in
stämmande av statsrådets övriga ledamöter hemställt 
förordnar Hans Kungl. Höghet Regenten att till riks
dagen skall avlåtas proposition av den lydelse bilaga 
till detta protokoll utvisar.

Ur protokollet: 

Gunnel Anderson
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